
PROTOKÓŁ Nr 23/09

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Mielnik
w dniu 27 sierpnia 2009r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:
1. Pan Eugeniusz Wichowski - Wójt Gminy
2. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
3. Pan Tomasz Gorochowicz - Zastępca Wójta
4. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
5. Pani Beata Jonio-Nikitorowicz - pracownik UG

Obradom Komisji  przewodniczył  Pan Jan  Weremijewicz –  Przewodniczący  Komisji 
Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy.

Porządek posiedzenia:
1. Wypracowanie  kierunków  zagospodarowania  odpadów  płynnych  na  terenach  nie 

objętych kanalizacją.
2. Informacja  na  temat  podjętych  działań  związanych  z  realizacją  uchwały  nr 

XXIII/138/06 Rady Gminy Mielnik z dnia 16 czerwca 2006r. w sprawie przystąpienia 
do  prac  związanych  z  nadaniem  miejscowości  Mielnik  statusu  uzdrowiska  albo 
obszaru ochrony uzdrowiskowej.

3. Sprawy różne.

Do punktu 1.

Pan Tomasz Gorochowicz
Przedstawił  informację  na  temat  planowanej  kanalizacji  w  Gminie  Mielnik.  Przebieg  jej 
określa plan Aglomeracji Mielnik, uchwalony przez Radę Gminy w 2006r. W  Planie ujęto 
znaczną część gminy,  oprócz Adamowa, Wilanowa i Tokar.  Dokument ten jest niezbędny 
przy  ubieganiu  się  o  środki  z  RPO i  na  te  potrzeby powstał.  Większość  ujętych  w nim 
miejscowości  znalazło  się  tylko  dlatego,  że  teren  jest  przyrodniczo  chroniony,  w  innym 
przypadku  aglomeracja  by  nie  powstała  (musi  być  pewna  ilość  przyłączy  na  określoną 
długość  kanalizacji).  Na  początek  kanalizacja  obejmie  tylko  Mielnik,  może  niektóre 
miejscowości jak np.  Osłowo dałoby się również podłączyć  do kanalizacji.  Co do innych 
miejscowości, to sprawa jest dyskusyjna, ponieważ nieczystości trzeba byłoby pompować, co 
jest bardzo drogie w odniesieniu do ich ilości z poszczególnych wsi. Należy znaleźć inne 
rozwiązania, może to być budowa szamb lub przydomowych oczyszczalni ścieków.

Pan Wójt Gminy
Poinformował, że niezależnie z jakiej odległości będą dostarczane ścieki do oczyszczalni, to 
będzie jedna stawka za metr zrzucanych ścieków. Z czasem przepisy prawa zmuszą nas do 
porównania ilości zużytej wody z ilością oddanych ścieków.
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Pan Adam Tobota
Proponuje  zastanowić  się  nad  budową  oczyszczalni  przydomowych.  W  gminie  Narew 
budowę  60  oczyszczalni  dofinansowano  ze  środków  unijnych.  Należy  przeprowadzić 
kalkulację co do ilości gospodarstw w gminie, które nie zostaną objęte kanalizacją.

Pan Jan Weremijewicz
Stwierdził,  że  należy  wspomóc  mieszkańców  gminy  przy  budowie  przydomowych 
oczyszczalni. Jeśli będą większe wymagania, to trzeba ludziom w zamian coś zapewnić, nie 
można ich zostawić samych sobie.

Pan Kazimierz Tobota
Zaproponował,  aby  zamiast  przydomowych  oczyszczalni  zastanowić  się  nad  koncepcją 
budowy oczyszczalni wiejskich, skupiających jedną lub dwie wsie, np.Sutno i Niemirów.

Pan Adam Tobota
Stwierdził, że na dzisiaj dysponujemy zbyt małą ilością informacji, aby móc podjąć decyzję 
co do kierunku zagospodarowania odpadów płynnych na terenach nie objętych kanalizacją. 
Zaproponował,  aby  na  kolejne  posiedzenie  Komisji  zaprosić  fachowców z  tej  dziedziny, 
którzy przybliżyli by nam temat.

Komisja Rady Gminy zaproponowała, aby rozważyć dwa kierunki zagospodarowania 
odpadów płynnych na terenach nie objętych kanalizacją:

1. Opracować na 2010r. program dofinansowania budowy przydomowych oczyszczalni 
ścieków z różnych źródeł na terenach poza miejscowością Mielnik.

2. Opracować alternatywny program dla miejscowości nie  objętych  przyłączeniem do 
projektowanej oczyszczalni ścieków tj. zlewni lub oczyszczalni wiejskich.

Do punktu 2.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił ustną informację na temat podjętych działań związanych z 
realizacją uchwały nr XXIII/138/06 Rady Gminy Mielnik z dnia 16 czerwca 2006r. w sprawie 
przystąpienia do prac związanych z nadaniem miejscowości Mielnik statusu uzdrowiska albo 
obszaru ochrony uzdrowiskowej.
Przedstawił niezbędne wymagania do uzyskania statusu uzdrowisk, wynikające z art.34, 35, 
38,  39 i  41 ustawy z dnia 28 lipca 2005r. o lecznictwie uzdrowiskowym,  uzdrowiskach i 
obszarach ochrony uzdrowiskowej oraz o gminach uzdrowiskowych.
Pan Sekretarz poinformował, że Państwowy Instytut Geologiczny w Warszawie przygotował 
wstępną  informację  na  temat  możliwości  występowania  wód  potencjalnie  leczniczych  w 
miejscowości Mielnik nad Bugiem.

(w zał. na str.........prot.)
Należy opracować projekt prac geologicznych (koszt 3-5 tys.złotych, zatwierdza go geodeta 
wojewódzki),  który upoważni  do wykonania  otworu geologicznego.  Obowiązkowo należy 
wykonać dwa otwory:

● eksploatacyjny
● chłonny, do zwrotu wody, z uwagi na jej znaczne zasolenie.

Obowiązkowe jest również wykonanie zasilenia w energię elektryczną terenu odwiertu. Koszt 
jednego odwiertu, w zależności od użytego materiału, wynosi około 1 mln.złotych. Gmina nie 
może  wystąpić  o  koncesję  na  poszukiwanie  wód,  konieczne  do  tego  jest  powstanie 
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konsorcjum lub spółki prawa handlowego.
W dniu 26 czerwca 2009r.  podjęto uchwałę nr  XXIV/115/09 w sprawie przystąpienia  do 
sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego,  mająca  na  celu 
uporządkowanie spraw planistyczno-urbanistycznych i przeznaczenia terenów pod przyszłe 
inwestycje. 
Inna uchwała w sprawie opłaty miejscowej (jedna z nielicznych w województwie) reguluje 
kwestię klimatu i jakości powietrza.

Pan Adam Tobota
Zaproponował, aby na stronie internetowej gminy zawiesić informację, że posiadamy tereny 
pod budowę sanatorium i poszukujemy ludzi do realizacji tego przedsięwzięcia.

Pan Tomasz Gorochowicz
Poinformował,  że  działka  na  której  mogłoby powstać  sanatorium jest  własnością  Agencji 
Nieruchomości  Rolnych.  Agencja przekazała  nam niewielką część tej  działki  pod budowę 
oczyszczalni,  pozostałej  części działki  nie chciała  nam przekazać.  Gmina dysponuje tylko 
Głogami, które są obszarem chronionym parku krajobrazowego.

Komisja  Rady  przyjęła  do  wiadomości  informację  na  temat  podjętych  działań 
związanych z realizacją uchwały nr XXIII/138/06 Rady Gminy Mielnik z dnia 16 czerwca 
2006r. w sprawie przystąpienia do prac związanych z nadaniem miejscowości Mielnik statusu 
uzdrowiska albo obszaru ochrony uzdrowiskowej.

Do punktu 3.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2009r.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  9  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r.

(w zał. na str............prot.)

Pan Sekretarz  Gminy przedstawił  i  omówił  projekt  uchwały  w sprawie  zmiany  Statutu 
Gminy Mielnik.

Na wniosek Pana Wójta ppkt.3 w punkcie 2 w par.90 otrzymał brzmienie:
,,czynności z zakresu prawa pracy wobec Wójta związane z nawiązaniem i rozwiązaniem 
stosunku pracy wykonuje Przewodniczący Rady Gminy, a pozostałe czynności – wyznaczona 
przez Wójta osoba zastępująca lub Sekretarz Gminy, z tym że wynagrodzenie Wójta ustala  
Rada Gminy w drodze uchwały na wniosek Przewodniczącego Rady.”

Komisja  Rady  8  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się,  pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Pan Sekretarz przedstawił i omówił projekt uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów 
sprzedaży napojów zawierających powyżej 4,5% alkoholu przeznaczonego do spożycia poza 
miejscem sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży, oraz ustalenia zasad usytuowania miejsc
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sprzedaży, sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie gminy Mielnik.

Komisja  Rady  8  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się,  pozytywnie 
zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  liczby  punktów  sprzedaży  napojów 
zawierających powyżej 4,5% alkoholu przeznaczonego do spożycia poza miejscem sprzedaży 
jak i w miejscu sprzedaży, oraz ustalenia zasad usytuowania miejsc sprzedaży, sprzedaży i 
podawania napojów alkoholowych na terenie gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Pani  Beata  Jonio-Nikitorowicz przedstawiła  i  omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie 
tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  zajęć  dydaktycznych,  opiekuńczych  i 
wychowawczych nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę Mielnik 
realizujących etat łączony.

Pan Kazimierz Tobota zapytał o potrzebę dzielenia etatu matematyka w szkole.

Pani  Beata  Jonio-Nikitorowicz odpowiedziała,  że  o  sprawę  tę  należy  zapytać  Panią 
Dyrektor Sawczuk, ponieważ to ona zatrudnia nauczycieli w szkole.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  9  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt  uchwały w sprawie  tygodniowego obowiązkowego wymiaru  zajęć  dydaktycznych, 
opiekuńczych i wychowawczych nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez 
gminę Mielnik realizujących etat łączony.

(w zał. na str............prot.)

Pan Kazimierz Tobota
Zapytał, co było przyczyną zamknięcia drogi na wieżę.

Pan Adam Tobota stwierdził, że słupki zamykające tę drogę są bardzo brzydkie, należałoby 
je odmalować lub zmienić na nowe.

Pan Wiesław Kochanowski
Kto  naprawi  ulicę  Wysocką?  Kiedy  z  wysypiska  w  Mętnej  zostanie  usunięty  spychacz 
należący do ZGK?

Pan  Tomasz  Gorochowicz zapewnił,  że  drogę  naprawi  ten,  kto  ja  zniszczył,  spychacz 
również zostanie uprzątnięty.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała :
Elżbieta Szymańska

               Przewodniczący Komisji

                                                                                                       Jan Weremijewicz
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